
Latvijas Dizaina padome 

2024.gada 10.janvārī plkst.15.00, klātienē Radošā inkubatora telpās 

Protokols Nr. 1/2024 

Piedalījās: Karine Kalniņa, Dita Danosa, Barbara Ābele, Ingūna Elere, Žanete Eglīte, Lilita 

Sparāne, Matīss Zvaigzne, Ieva Erele, Žanete Eglīte, Jānis Lielpēteris, Paula Gāgana, Barbara 

Freiberga, Ilze Buligina, Ieva Kalēja (Mammalampa), Miks Balodis (Vaidava ceramics), Ina 

Ločmele, Dzintra Purviņa. 

 

Vadīja: Karine Kalniņa  

 

Dienaskārtība: 

1.LKA dizaina pētījums – darba uzdevuma noformulēšana (Dz. Purviņa, D.Danosa).   

2. Dizaina padomes jaunais sastāvs (Dz. Purviņa). 

 Dizaina ekosistēmas kartēšana:  

3.Kultūras ministrijas budžets dizainam 2024 ( Dz.Purviņa) 

4. Latvijas Dizaina centrs (D.Danosa).  
5. Fold ( D.Danosa, P.Gāgana).  
6. Latvijas Dizaina gada balva (D.Danosa).  

7. Latvijas Dizaineru savienība (B.Freiberga). 
8. Dizaina eksporta alianse (I.Kalēja, M.Balodis).  

9. Mēbeļu ražotāju asociācija Latvijā ( I.Erele). 
10. Latvian Art Directors Club (LADC) ( Ž. Eglīte). 
 

• Dizaina ekosistēmas kartēšana 
Kultūras ministrijas budžets dizainam 2024 

Dz.Purviņa: prezentē apkopotu informāciju par finansējumu dizaina nozarei 2024.gadā, ko 

nodrošina Kultūras ministrija ( līdzdarbības līgumi).  

D.Danosa: prezentē Latvijas Dizaina centra aktivitātes un uzdevumus, sasniegtos rezultatīvos 

rādītājus līdzdarbības līgumā, pārskatu par Latvijas Dizaina gada balvu un komunikācijas 

platformu Fold. 

B.Freiberga: stāsta par biedrību Latvijas Dizaineru savienība. Biedrībai šogad aprit 36 gadi, 

un tā ir vecākā juridiskā organizācija dizaina nozarē Latvijā. 

I.Kalēja: prezentē ieskatu jaundibinātajā Dizaina eksporta alianses darbībā. Dizaina eksporta 

alianses biedri: Liene Drāzniece (Madara Cosmetics), Ieva Kalēja (Mammalampa), Agnese 

Stalte (Kantarri), Agnese Garā-Nīmane (An&Angels), Miks Balodis (Vaidava Ceramics), 

Pēteris Treicis (Paa vannas), Elīna Rode (Mint),  Miks Pētersons ( Nordi), Elza Circene ( Articul 

ex Rīgas krēslu fabrika), Baiba Dzenīte ( Baibaglass), Jānis Irbe (Aretai), Jānis Čudovs (Livettes 

wallpaper).  

I.Erele: prezentē ieskatu par biedrības Mēbeļu ražotāju asociācija Latvijā darbību. 

Ž.Eglīte: prezentē ieskatu par biedrības Latvian Art Directors club (LADC) darbību. 

K.Kalniņa: aicina klātesošos sniegt atgriezenisko saiti par dzirdēto, iesūtot to, vai nu 

K.Kalniņai personiski uz e-pastu Karine.Kalnina@liaa.gov.lv vai nosūtot kopīgu e-pastu visai 

padomei. Tādējādi veicinot izpratni, kā katra organizācija var līdzēt Dizaina stratēģijas 

ieviešanā, un saprast dizaina ekosistēmas darbības, jomu pārklāšanos, finansējumu utml. 

K.Kalniņa aicina īsi atbildēt uz diviem jautājumiem: 

1. Ko jaunu tu uzzināji? 

2. Kādas ir tavas atziņas no dzirdētā (var būt no kādas konkrētas prezentācijas)? 

 

Prezentācijas ir augšuplādētas un pieejamas saitē - 

https://drive.google.com/drive/folders/1RbPod-UaV3nFYY9PLxrpolfLlS3M5Yg6 

 

https://drive.google.com/drive/folders/1RbPod-UaV3nFYY9PLxrpolfLlS3M5Yg6


• LKA pētījums - darba uzdevuma noformulēšana   

 

D.Danosa: rosina izcirkulēt dizaina pētījuma vadlīnijas e-pastā starp padomes biedriem un 

elektroniski apspriest nozares aptvērumu pētījumā un apdomāt darba uzdevumu. Aicina 

padomes pārstāvjus izskatīt LKA veikto pētījumu “Mūzikas nozares ekonomiskās ietekmes 

novērtējums”, kas atspoguļo mūzikas nozares pienesumu ekonomikā. Esošais pētījums var 

kalpot par paraugu pētījumam par dizaina jomu. 

Dz.Purviņa: iesaka pētījumā definēt arī dažādas dizaina jomas un to specifiku, statistiku par 

dažādām dizaina jomām ( ja ir pietiekami daudz datu, lai varētu veikt šādu izpēti).  

B.Ābele: iesaka aicināt uz tikšanos Ievu Zemīti, iepazīstināt ar Latvijas Dizaina padomes 

viedokli, un konsultācijā ar I.Zemīti arī izveidot darba uzdevumu pētījumam. Aicina 

savstarpēji vienoties un noprecizēt, kāds ir pētījuma mērķis. 

K.Kalniņa: apkopo klātesošo viedokli un vienojas, ka esošā “Mūzikas nozares ekosistēmas 

ietekmes” pētījuma metodoloģija ir attiecināma, un aicina sagatavoties ar kopīgu vēstījumu 

tikšanās reizei ar Ievu Zemīti. 

 

• Dizaina padomes jaunais sastāvs  

Dz.Purviņa: informē, ka janvāra beigās formāli ir esošās Dizaina padomes 3 gadu sasaukuma 

beigu termiņš ( padomi ievēl uz 3 gadiem). Tāpēc atkārtoti visām Latvijas Dizaina padomes 

pārstāvju organizācijām un ekspertiem individuāli tiks izsūtīts e-pasts ar lūgumu deleģēt  

pārstāvi ( un nosaukt arī aizvietotāju) darbam Latvijas Dizaina padomē. 

 

 

Sēde tiek slēgta: plkst.17.30 

 

Protokolēja: Ina Ločmele 

Sanāksmes vadītāja: Karine Kalniņa 

 

 

https://drive.google.com/file/d/1acYzkoSoiMd6e8NNV3lzApph98_JXERV/view
https://drive.google.com/file/d/1acYzkoSoiMd6e8NNV3lzApph98_JXERV/view

